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Valberedningens förslag till BirdLife Sveriges riksstämma 2024 

Förutsättningar  
Ordförande och styrelseledamöter 
Innevarande år har styrelsen haft 12 ledamöter. 

● Fyra ledamöter är valda till 2024: ordförande Lotta Berg, Gunilla Hjorth, Kent-Ove Hvass och Josefina 
Pehrsson. Lotta Berg har inför stämman meddelat att hon avsäger sig ordförandeskapet inför 
riksstämman 2024. Kent-Ove Hvass och Josefina Pehrsson har avböjt omval. 

● Fyra ledamöter är valda till 2025: Eva Mattsson, Christer Johansson, Jens Mattsson och Johan 
Karlsson. Christer Johansson har under 2023 anställts av förening och därmed avgått som 
styrelseledamot. 

● Fyra ledamöter är valda till 2026: Kjell Carlsson, Hans Bredberg, Ulrika Tollgren och Gigi Sahlstrand 

Revisorer 
Revisorer (två – en auktoriserad och en lekmanna) och revisorsersättare (två – en auktoriserad och en 
lekmanna) väljs på ett år. 

● De auktoriserade revisorerna har för verksamhetsåret varit: Jesper Thomelius Redo som ordinarie 
och Mattias Svensson Redo som ersättare. 

● Lekmannarevisorerna har för verksamhetsåret varit: Kari Langenoja, Järfälla, som ordinarie och 
Anders Belfrage, Växjö, som ersättare. Anders Belfrage har avböjt omval. 

Utgångspunkter 
Valberedningen har haft följande utgångspunkter för det arbete som ligger till grund för vårt förslag 
till omval/nyval av ledamöter och revisorer på riksstämman 2024, i enlighet med instruktionerna för 
BirdLife Sveriges valberedning. 

● Föreslagna ledamöter till BirdLife Sveriges styrelse ska förutom att delta aktivt på styrelsemötena 
kunna åta sig uppgifter mellan mötena och på ett positivt och engagerat sätt verka för de beslut som 
riksstämman och styrelsen fattat. 

● Ledamöterna bör ha kunskap om arbetet i regionala/lokala föreningar. 

● Jämställdhet. Innevarande styrelseår, 2023, har styrelsen bestått av sex kvinnor och sex män.  

● Att styrelsen har en blandad åldersstruktur och bestå av såväl äldre ledamöter, med lång erfarenhet 
och kompetens, som yngre ledamöter som kan tillföra värdefulla perspektiv och kunskap till arbetet 
med att få fler unga medlemmar i föreningen.   
● En geografisk spridning av ledamöterna. 

Valberedningens kontakter med regionalföreningarna under året 
Valberedningen skickade i december ut ett brev via e-post till samtliga regionalföreningar med 
information om det pågående arbetet och förslag till styrelsen efterfrågades. Tre landsdelsmöten 
hölls under 2023 där representant från valberedningen medverkade antingen digitalt eller fysiskt för 
att presentera sig och efterfråga förslag. 
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Val 
Förslag till ordförande och styrelseledamöter 
I föreliggande förslag lämnar valberedningen förslag på val av ordförande på tre år, två ledamöter på 
tre år och en ledamot på två år till styrelsen. I BirdLife Sveriges stadgar finns reglerat att styrelsen ska 
bestå av 9 – 13 ledamöter. Om valberedningens förslag antas av riksstämman blir antalet ledamöter i 
styrelsen 11 för kommande verksamhetsår. 

Valberedningen föreslår: 

● Nyval till ordförande på tre år av Kjell Carlsson, Linköping. Kjell har varit med i styrelsen sedan 2017.

● Omval på tre år av Gunilla Hjort, Kista. Gunilla har varit med i styrelsen sedan 2015.
● Nyval på tre år av Fredrik Haas, Lund. En presentation av Fredrik följer nedan.

● Nyval på tre år av Jan Oldebring, Södertälje. En presentation av Jan följer nedan.

● Fyllnadsval på två år av Lotta Berg, Skara. Lotta har varit med i styrelsen sedan 2014.

Förslag till revisorer och ersättare på 1 år 
● Valberedningen föreslår omval av Jesper Thomelius, Redo, som ordinarie auktoriserad revisor.

● Valberedningen föreslår omval av Mattias Svensson, Redo, som ersättare till auktoriserad revisor.

Val av lekmannarevisor och ersättare på 1 år 
● Valberedningen föreslår omval av Kari Langenoja, Järfälla, som lekmannarevisor.
● Valberedningen föreslår nyval av Hans Waern, Kumla, som ersättare till lekmannarevisor.

Arvoden och kostnadsersättningar 
Valberedningen föreslår liksom föregående år att förtroendevalda utom valda auktoriserade revisorer 
arbetar ideellt. Inga arvoden utgår för nuvarande. Ersättning för faktiska kostnader i samband med 
möten och uppdrag utgår. Vid användande av egen bil utgår ersättning med den skattefria statliga 
milersättningen. I undantagsfall kan en förtroendevald få ersättning för förlorad arbetsinkomst, till 
exempel då uppdrag inte kan utföras utan att ordinarie inkomst påverkas. 

Valberedningen vill lyfta möjligheten till viss arvodering av i första hand ordförande. Detta för att i 
framtiden inte vara begränsade till att enbart personer med vissa förutsättningar har möjlighet att 
tacka ja till att bli föreslagna. Valberedningen föreslår att en arbetsgrupp arbetar vidare med frågan 
under 2024 för ett eventuellt förslag till arvodering inför riksstämman 2025. Arbetsgruppen föreslås 
utgöras av valberedningen och adjungerade personer som valberedningen finner lämpliga att ingå 
utifrån kunskaper som kan vara värdefulla i frågan. Frågan om arvodering planeras lyftas som en 
diskussionspunkt under riksstämman 2024 för att inhämta synpunkter från medverkande 
regionalföreningar. 

Valberedningen 
Valberedningens ledamöter valdes av riksstämman 2023 och består av följande ledamöter: 

• Sara Elg, Stenungsund (Sammankallande)
• Christer Olsson, Umeå
• Magnus Liljefors, Stockholm
• John Kvarnbäck, Kivik
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Fredrik Haas 
Jag har skådat fågel nära nog sedan barnsben. Mina 
hemmalokaler låg då runt Kramfors i Ångermanland. Med 
tiden förde intresset mig vidare till jobb på fågelstationer, 
främst Kvismaren och Ottenby men även till 
ringmärkningsuppdrag utomlands. Efter lite om och men 
utbildade jag mig till biolog och fortsatte sen på 
forskningsbanan där fokus låg på artbildning hos fågel. 
Numera jobbar jag för Svensk Fågeltaxering (Lunds 
universitet), som koordinerar ett antal olika nationella 
inventeringsprogram. Där har jag huvudansvaret för de 
inventeringar som riktas mot sjöfågelförekomster utanför 
häckningstid och häckande kustfågel. Detta har medfört att jag deltar i olika internationella 
samarbeten som rör sjöfåglar i kust- och havsmiljö. Förnärvarande är jag även involverad i ett projekt 
som studerar spridning av fågelinfluensa och i ett annat som riktas mot dykänder i Östersjön. 

 

Jan Oldebring 
Så länge jag minns så har djur och natur varit mitt stora intresse. I 
gymnasiet var min plan att plugga vidare till biolog. Men livet tog en 
annan väg. Mitt intresse har dock alltid funnits och fokus blev på havet 
och på fåglar. Min först obsbok har noteringar från 1982. 

Idag är jag nyss fyllda 63 år. Jag gick i pension i december 2021. Jag 
har alltid sagt att när jag går i pension ska jag engagera mig mer i fåglar 
i allmänhet och ringmärkning och fågelskydd i synnerhet. Jag bor i 
Södertälje men spenderar en stor del av året i vår stuga utanför Trosa 
i Sörmland. Förutom fåglar är min viktigaste prioriet min fru, tre barn, 
deras respektive och mina sju barnbarn. 

Jag är i grunden byggnadsingenjör men som sådan har jag aldrig haft 
någon anställning. Via fastighetsmäklare och en reklambyrå hamnade 
jag 1990 inom ICA koncernen. Där har jag haft olika tjänster men 
merparten av mina 33 år där har jag ansvarat för ICAs butiksnät i 
Sverige och under 17 år satt jag i ledningen för bolaget ICA Sverige AB.  

Min energi har jag hela tiden laddat i familj och fåglar på olika sätt. 1989 kom jag första gången till 
Hartsö-Enskär fågelstation och sedan dess har jag årligen varit verksam där i ringmärkningen. I 
samband med min pension tar jag numera ett större ansvar för verksamheten och deltog 2023 på 
ringmärkningskonferensen vid Ottenby. Jag är sedan 2023 också med i styrelsen för Tärnan i 
Nykping/Oxelösund. Jag utövar mitt fågelintresse på bredden med artlista, ringmärkning, 
inventeringar och avkoppling mm. Jag är inte någon utpräglad kryssare men ges tillfälle kan jag dra på 
en art i sällskap med kompisar. VP listan är den lista jag har lite koll på då jag rest en del genom åren. 

Utifrån mina erfarenheter hoppas jag inom BirdLife bidra med allt från helhetsperspektiv till fokuserat 
arbete där så behövs. Jag har genom åren suttit i olika styrelser och har en vana från små till stora 
projekt och inte minst långsiktigt arbete. I ett alltmer polariserat samhälle brinner jag för förståelsen 
för mångfald, sammanhållning och utveckling genom erfarenhetsutbyte och olika åsikter som är 
grunden för positiv utveckling. 


